
1.kolo Moravské ligy starších žáků 2013 

 

Datum: 26. 1. 2013 

Místo: Veselí nad Moravou 

Účastníci: 

Trenér: Dušan Koza 

Auta: Tonda Pupakis, Luděk Strmiska 

Závodníci: 

38kg Nikolas Tokár 

42kg Václav Strmiska 

46kg Patrik Fránek 

50kg Denis Nečekal 

55kg Adam Krček 

60kg Ondřej Rovenský, Adam Dvořáček 

66kg Jakub Večeřa 

73kg Sotirios Pupakis 

+73kg Michael Raška 

 

Hodnocení soutěže: 

První kolo Mor. Ligy žáků se konalo v krásné školní tělocvičně. Prostředí bylo perfektní a organizace 

nevázla. Také nebyl důvod, aby vázla. Na turnaj se sjelo 14 starších žáků a z toho 10 bylo z našeho 

1JCBO!!! Okamžitě jsem vše přehodnotil a vzal jsem tento turnaj jako výborné tréninkové randori.  

Kluci v těžkých váhách ( Večeřa, Pupakis, Raška) se prali za dorostenecké družstva Blansko, Budo -

Brno a Kostice. Naši lehcí šli dvě utkání s torzem družstva Judo Club Olomouc, kde ještě navíc museli 

děti přesouvat ve váhách a náš Ondra Rovenský, byl losem přesunut právě do družstva Olomouce, 

aby se utkání vůbec mohlo konat. V konečném důsledku jsme nakonec ani jedni utkání nevyhráli , 

ale to se nedá vůbec hodnotit jako sportovní výsledek!!! První zápas skončil 3:3 (25:30) v  náš 

neprospěch a druhé utkání skončilo 3:3 (30:30), tedy remízou. 

Ale jak jsem psal v úvodu, turnaj jsem okamžitě přehodnotil na výborné randori a s tím jsme do toho 

šli. Nakonec to přece jen dopadlo uspokojivě. Viděl jsem poprvé kluky v  akci. Viděl jsem několik 



obrovských chyb, které děláme. Viděl jsem nedostatky, které mám. A to je pro mě momentálně to 

nejdůležitější.  

Naše utkání: 

1.JCBO  : Judo Club Olomouc 3:3(25:30) 

Strmiska 0:10 Kulíšek 

Fránek  5:0 Hretu 

Nečekal 10:0 bez boje 

Krček  0:10 Bidovský 

Dvořáček  0:10 Rovenský(1.JCBO) 

Večeřa   10:0 Spurný 

 

1.JCBO  : Judo club Olomouc 3:3(30:30) 

 

Tokár  0:10 Kulíšek 

Fránek   10:0 Hretu 

Krček  10:0 bez boje 

Nečekal 0:10 Bidovský 

Dvořáček  0:10 Rovenský (1.JCBO) 

Večeřa  10:0 Spurný 

 

Hodnocení jednotlivců: 

Patrik Fránek: 

Svým výkonem zaslouží slova chvály. Měl kvalitního soupeře, kterého dokázal dvakrát porazit. 

V prvním utkání hodil goši guruma na juko s pěkným dotažením rukama na záda. Dobrým pohybem a 

agresivním bojem o uchop dokázal utkání udržet do vítězného konce . V druhém utkání jsme si něco 

řekli, na co si dát pozor a jak se prát. Patrik fantasticky zareagoval. Po chvíli vystřihnul ukázkovou 

kombinaci dopředu- dozadu, kde po útoku v před, šel do kombinace vzad (kouči gari) IPON jako kráva 

!  Krásný zápas. Patrik mě přesvědčil o svých nesporných kvalitách. Teď je potřeba na tom to 

základu poctivě pracovat a myslím, že to bude velmi dobré. 

Chválím za předvedený výkon. 



Nikolas Tokár: 

Chudák šel o váhu výše , ale moc to neřešil. Tak jak ho známe, naběhl do utkání velmi ostře. Krev se 

v žilách vařil. Nikolas dobře bojoval, soupeř do něho zatlačil a já křiknul:“ tomoe nage“. Nikolas 

provedl tento chvat, ale noha mu sjela soupeřova břicha a ten ho chytil do držení, které už nepustil. I 

když na únik chybělo malilinko, váhový rozdíl byl vidět. Nemám, co bych Nikolasovi vytknul!!! 

Václav Strmiska: 

Václav bojoval, ale nedokázal po celý průběh utkání provést jediný nástup do techniky. Je třeba toto 

na tréninku cvičit a hlavně v randori zkoušet techniky, které znáš!!! 

Denis Nečekal: 

Předvedl takový nemastný neslaný výkon, i když měl taky váhově těžšího soupeře a to o dost, protože 

Bidovský z Olomouce byl zvážený do 60kg.A náš Denis do 50kg. Denis se na tréninku projevuje velmi 

dobře, je snaživý a snad to v budoucnu všem také dokáže, že na to má. 

Ondřej Rovenský: 

Pral se také velmi hezky. Adam pro něho nebyl těžký soupeř. V  prvním tkání hodil wazari na aši wazu 

a udržel osae komi na ipon. Myslím, že jeho kvality se ještě ukážou. 

Adam Krček: 

Snahu, bojovnost a píli mu nemůžu odepřít. Avšak chyby, které dělá jsou striktní!!!! Stále ohnutá záda 

a pasivní způsob boje,mají na svědomí ustrašený dojem!!! Pak je jen otázka času, kdy soupeř zaútočí 

a vyhraje. Poslouchej a plň na tréninku vše, co ti říkají trenéři beze zbytku!!! Musíme na tomto 

zapracovat. 

 

Adam Dvořáček: 

S Adamem uzavřu ve středu dohodu a takovou malou sázku. Už jsem se sním o tom bavil, jde do 

toho. A já co bych pro něho neudělal. Jdu do toho s ním. Dobře, řeknu Vám, o co jde. Každý 

týden, pět týdnu po sobě se budeme s Adamem vážit. A každý z nás musí za tu dobu shodit 5kg své 

tělesné hmotnosti. Vše bude veřejné a myslím, že si u toho užijeme všichni i spoustu legrace.  No, i 

když jestli i já, o tom nejsem až tak přesvědčen. 

Co se týče jeho výkonu. Nebylo to nic moc!!! Adam je pomalý, nevýrazný a vlažný. Chybí mi u něho to 

nasazení pro boj, kterým se před lety projevoval. Vím, že to má v sobě, jen to musíme probudit, 

oživit, trošičku shodíme a ono to půjde!!! Uvidíte, že to dokážeme. 

Jakub Večeřa: 

 

Jakub šel v turnaji celkem 5utkání. Dva za žáky a tři za dorostence. Všechny svá utkání vyhrál na ipon 

a já ho prostě musím jen a jen chválit. Jeho přístup k tréninku je zatím letos naprosto ukázkový. Jeho 



tréninková píle velmi vysoká. Mám z něho radost a snad se vše na „velkých“ turnajích ukáže a 

budeme úspěšní. 

Výsledky z dorostu: 

Večeřa : Šmíd 10:0 

Večeřa : Burian 10:0 (hadaka žime) 

Večeřa : Pupakis 10:0 

Svá utkání šel s přehledem. Nedával soupeřům větší šance. Vypracoval si bojem o úchop pozici, 

kterou pak dokázal dobře využít a zvítězit. 

 

Sotirios Pupakis: 

Pro sotise to byla škola nervů. Trošičku těžko snášel, že se má prát mezi dorostenci, kteří nejsou o 

hlavu menší než on. Nakonec to ale zvládl na výbornou. 

Pupakis : Burian 10:0 

Přesto, že vyhrál, viděl jsem obrovský problém, který Sotis má a to je pohyb nohama po tatami !!! 

Zapracujeme na tom. Jinak bojovnost, snaha píle na jedničku. Chválím za předvedený výkon. 

Pupakis : Šmíd 5:0  

Tady předvedl spíše než hezké judo, hlavně bojovnost a nakonec přece jen dokázal hodit na juko 

technikou tai otoši. 

Pupakis : Raška 0:10 

Tady Sotis prohrál už před zápasem, protože jsem slyšel , jak říká předem, že proti Kubovi nemá šanci. 

Podle toho se taky pral. Ustrašeně, s přílišným respektem. To ne ní dobře. Respekt ano, ale chce si to 

více věřit a nevzdávat nic předem!!! 

Michael Raška: 

 

Michal šel turnaj s dorostenci ve váze do 81kg a bylo to pro něho něco zase nového a poučného.  

Raška : Svoboda 0:10 

Prohra po opakovaných nástupech na o osot gari s obou stran. Pak, kdy už po třetím nástupu 

nastoupil bez vychýlení a bez ruk, upadl na kontr o soto gari na ipon. 

Raška : Bílek 10:0 

Tady Michal využil dobře špatného nástupu soupeře a protočením pod sebou ho otočil na plná záda. 

Dobrá reakce, správné rozhodnutí. Pěkné vítězství. Chválím. 



Raška : Olšava 0:10 

Michal upadl na wazari tai otoši a následně se nechal udržet na osae komi - ipon. 

Byla to křest ohněm. První turnaj v dorostu a to ještě s těžšími soupeři. Je třeba to takhle ale zkoušet 

častěji. Jiná cesta není. 

 

Závěrečné hodnocení: 

Původní myšlenka, která nás vedla k tomu zúčastnit se turnaje tohoto typu, byla taková, že chceme 

už od kategorie žáků budovat v dětech týmového ducha, učit je specifikum soutěží družstev, upevnit 

kolektiv a získat tak dobré závodníky pro starších věkové kategorie  s dobrým základem pro 

Dorosteneckou ligu a Extraligu. A v neposlední řadě jako dobrou přípravu na podzimní Mistrovství 

České republiky družstev, kde bychom chtěli určitě uspět. 

Bohužel, jsme nemohli tušit, že krajské svazy Jihomoravského,  Olomouckého a kraje Vysočiny, které 

tento turnaj pořádají, neudělají pro propagaci a obsazení dostatek práce. Zúčastnění se dalšího kola 

je proto na zvážení. Nezatracujme tuto soutěž prosím dopředu, vše ještě ukáže další vývoj!!! 

Myšlenka je to perfektní, jen je třeba na tom ještě zapracovat. Pokusím se na další kolo dopředu 

domluvit z kluby, které by přicházeli k úvahu, zda jsou schopni postavit se proti síle Baníku . 

Z mého pohledu beru turnaj velmi pozitivně. Kluci ukázali, že mají zájem reprezentovat náš 1.JCBO a 

že je judu nesmírně baví. 

Chtěl bych všem závodníků, moc poděkovat za předvedený výkon a vzornou reprezentaci našeho 

klubu. 

V neposlední řadě chci poděkovat ochotný rodičům Tondovi Pupakisovi a Luďkovi Strmiskovi, za 

pomoc při přepravě dětí na tento turnaj. Myslím, že vše bylo velmi perfektní. 

Děkuji  Vám přátelé. 

 

V Ostravě 29.1.2013                                                                                            Dušan Koza, tr.1.JCBO 

 

 

 

 

 


